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buda-reality@centrum.cz
www.buda-reality.cz
tel.: 773 288 833

BYT 3+kk s balkonem 
OTROKOVICE – STŘED
moderní prostorný byt (86 m2) s 
balkonem (7 m2), nízkopodlažní 
dům postavený v roce 2005, 
prostorný obývací pokoj, koupelna 
s vanou a sprchou, ideální poloha 
v centru obce. PENB: G

2 399 000 Kč

BYT 3+1+2 lodžie 
ZLÍN – PŘÍLUCKÁ
cihlový dům z r. 1970, CP 93 m2, 
vyhledávaná atraktivní lokalita ve 
východní části Zlína, jih-východ. 
PENB: G

2 090 000 Kč
Bať. 1/4domek, 3+kk
ZLÍN – CENTRUM
2+kk, s menší zahrádkou, 
3 parkovací místa, po rekonstrukci  
koupelny, kuchyně, plovoucí 
podlaha, odpady a další. Po 
úpravách i jako 3+kk. Možno jako 
investici. PENB: G

1 450 000 Kč
RD, 5+1
ZLÍN – MOKRÁ (Pastviska)
moderní dřevostavba rodinného 
domu s garáží, plocha pozemku 
1.200 m2, 5 minut od zastávky 
MHD, nízké náklady na bydlení, 
140 m2 užitné plochy. PENB: G

CENA DOHODOU

nabídněte nemovitost k prodeji s provizí
2 % nebo 30 000,- Kč

NABÍDKA

NABÍDKA

NABÍDKA

NABÍDKA

NABÍDKA

NABÍDKA

RD 4+1
ZLÍN – MLADCOVÁ 
prostorný dům, který se nachází 
v klidné části Zlína, možnost 
3 parkovacích míst, CP parcely 
405, užitná pl. 170 m2, 5 minut do 
centra autem. PENB: G

1 634 500 Kč
POZEMEK
ZLÍN – MOKRÁ
vyjímečná nabídka stavebního 
pozemku téměř v centru Zlína, sítě 
u pozemku, CP: 861 m2 + 1/2  
z 90 m2 (přístupová cesta), v ceně 
není zahrnuta lávka přes potok 
(cca 150.000,- Kč). 

1 075 000 Kč

ZAJIŠŤUJEME
▪ kupní a úschovní smlouvu ▪ posudek, energetický štítek ▪ bezplatnou poradnu a daňový servis ▪ jednání s finančním, 

katastrálním a stavebním úřadem ▪ bezplatný přepis energií ▪ finanční záležitosti (zálohy, úvěr ap.)

HLEDÁME KLIENTŮM
KE KOUPI

Zlín - Otrokovice - Vizovice

BAŤ. 1/4,1/2 ČI 1-DOMEK AŽ 5 MIL.

Zlín - Otrokovice
zrekonstruovaný až 5 mil., původní stav až 1,6 mil.

do 2 500,-/m2 – Zlín, Otrokovice, Napajedla 
do 1 500,- /m2 blízké okolí Zlína 

do 750,- /m2 menší obce

původní stav až 3,5 mil.
zrekonstr. stav až 7 mil.

BYT 2-3(4)+1, CIHL./PANEL až 4 MIL

POZEMEK ZLÍN A OKOLÍ (30 KM)

RD ZLÍN A OKOLÍ (30 KM)
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KVĚTINOVÁ GALERIE - hlavní téma květinové expozice

Záplava letních květ in orámuje unikátní výstavu
fotografií známých osobností, které nafotily snímky s 
miminky pro charitu od fotografky Nguyen Phuong Thao

Galerie nabídne umělecká díla sochařů, sklářů, malířů, 
které doplní stovky květinových aranží.     

Výstava balkonových květin, kaktusů a sukulentů  

Prodejní výstava nabídne květiny, okrasné stromy a keře, 
zahradní techniku a další věci potřebné pro zahradu
 
Výstava drobných hospodářských zvířat 

Zábavný doprovodný program pro celou rodinu

Otevřeno denně od 9 do 17 hodin

 

25. - 28. srpna 2016

www.vystavistefloria.cz
 Výstaviště Floria
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KVĚTINOVÁ GALERIE - hlavní téma květinové expozice

Záplava letních květ in orámuje unikátní výstavu
fotografií známých osobností, které nafotily snímky s 
miminky pro charitu od fotografky Nguyen Phuong Thao

Galerie nabídne umělecká díla sochařů, sklářů, malířů, 
které doplní stovky květinových aranží.     

Výstava balkonových květin, kaktusů a sukulentů  

Prodejní výstava nabídne květiny, okrasné stromy a keře, 
zahradní techniku a další věci potřebné pro zahradu
 
Výstava drobných hospodářských zvířat 

Zábavný doprovodný program pro celou rodinu

Otevřeno denně od 9 do 17 hodin

 

25. - 28. srpna 2016

www.vystavistefloria.cz
 Výstaviště Floria
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KVĚTINOVÁ GALERIE - hlavní téma květinové expozice

Záplava letních květ in orámuje unikátní výstavu
fotografií známých osobností, které nafotily snímky s 
miminky pro charitu od fotografky Nguyen Phuong Thao

Galerie nabídne umělecká díla sochařů, sklářů, malířů, 
které doplní stovky květinových aranží.     

Výstava balkonových květin, kaktusů a sukulentů  

Prodejní výstava nabídne květiny, okrasné stromy a keře, 
zahradní techniku a další věci potřebné pro zahradu
 
Výstava drobných hospodářských zvířat 

Zábavný doprovodný program pro celou rodinu

Otevřeno denně od 9 do 17 hodin

 

25. - 28. srpna 2016

www.vystavistefloria.cz
 Výstaviště Floria
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Baťovské stopy na Slovensku
V loňském červencovém čísle jsme se s Magazínem Váš Zlín vypra-

vili do švýcarského Möhlinu, baťovského města, kam mířil Tomáš Baťa 
onoho osudného 12. července 1932, když se jeho letadlo hned po startu 
zřítilo.

Tentokrát mám pro čtenáře tip na další dvě zajímavá baťovská měs-
ta.  Nemusíme  za  nimi  putovat  tak  daleko,  sousední  Slovensko  patří 
k nejoblíbenějším prázdninovým destinacím našich turistů. Takže po-
kud se vypravíte do Tater, můžete si udělat maličkou odbočku z dálnice 
do města Svit, které se nachází hned vedle Popradu. Bližší Partizáns-
ke zase najdeme kousek od jiného oblíbeného výletního místa, zámku 
a zoo Bojnice. Svit pod Tatrami v Prešovském kraji má 7,5 tisíce oby-
vatel a vznikl v roce 1934 na pozemcích obcí Veľká a Batizovce. Druhé 
jméno může ledacos evokovat, ale s Baťou doopravdy nemá nic společ-
ného. Stejně jako jméno Svit nemá souvislost se stejnojmenným podni-
kem v komunistickém Gottwaldově. Je to totiž zkratka názvu Slovenské 
vizkózové  továrne. Ten se pro novou průmyslovou osadu používal od 
roku 1937, status města ale Svit získal až v roce 1962.

Partizánske v dnešním Trenčínském kraji je o něco mladší, založila 
ho firma Baťa těsně před válkou v roce 1938. Dnes má 23 tisíc obyva-
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tel. Původně se město jmenovalo Baťovany, jméno Partizánske získalo 
v únoru 1949. I když bylo hlavním cílem této změny vymazání  jména 
Baťa, byl nový název oprávněný. Právě tady se totiž v roce 1944 odehrá-
valy  jedny  z  nejintenzivnějších  bojů  Slovenského národního  povstání 
a zapojily se do nich tisíce místních obyvatel.

Ne že by Svit a Partizánske nějak oplývaly krásou a pamětihodnost-
mi, pro Zlíňáky  je  to ale určitě  zajímavé srovnání. Místy  si  tu budete 
připadat  jako doma. Obě města  jsou vystavěna na  striktním  funkcio-
nalistickém principu oddělené tovární zóny, samostatných obchodních 
čtvrtí a zóny s veřejnými službami. Partizánske svou atmosférou hodně 
připomíná baťovskou část Otrokovic.

Při pohledu do ulic vám dojde, proč asi byla ve Zlíně kdysi zřízena tak 
často kritizovaná památková zóna. Mnoho baťovských budov a hlavně 
rodinných domků na Slovensku získalo přestavbami až bizarní úsměv-
nou podobu.

Mnohdy si  také stýskáme nad stavem někdejšího  továrního areálu 
ve Zlíně. Ale věřte mi, ve srovnání s tím, co vidíte třeba v Pratizánskem, 
tady máme výstavní bulváry kypící životem…

  Pavel Stojar, šéfredaktor Magazínu Váš ZlínSvit. Podivuhodné přestavby baťovských domů by ve Zlíně přes památkáře neprošly.  Foto | 6x Pavel Stojar

Partizánske. Symbolem města květinový střevíc na náměstí. Tovární areál je o dost zchátralejší než ve Zlíně.
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1 |  Park krášlí obří motýl. Není  
 to hmyz, ale ozdoba z květin

2 |  Kongresové centrum hledá  
 nového šéfa 4 | Výstava přibližuje historii  

 zámku a zoo Lešná

3 | Za přítomnost otce u porodu  
 se od července neplatí
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Kongresovému centru se v poslední době velmi dobře daří, po eko-
nomické stránce i z hlediska návštěvnosti. Dlouhodobým problémem je 
ale uzavřené restaurace, která dosud nenašla nového nájemce. To je jed-
na z výzev pro nového šéfa, kterého teď hledá zlínská radnice.

„Současný  vedoucí  Zdeněk  Ševčík  odchází  do  důchodu.  Nezbývá 
nám, než najít  nového  vedoucího  odboru,  který Kongresové  centrum 
spravuje,“ konstatoval náměstek primátora Dalibor Stříbný.

Další informace o výběrovém řízení naleznou zájemci na městském 
webu  www.zlin.eu.  Zájemci,  kteří  splňují  požadované  podmínky,  se 
mohou hlásit do 3. srpna. Předpokladem je, že se nový šéf ujme vedení 
Kongresového centra nejpozději na podzim.

Park Komenského  v  centru  Zlína  u  Školní  ulice  zdobí  obří motýl. 
Jeho křídla jsou hodně přes metr velká. Nejde ovšem o přerostlý hmyz, 
ale o dílko vytvořené z živých rostlin. Autorkou floristického objektu je 
Eva Danieková z městské zeleně.

„Motýl je symbolem léta. Když jsme přemýšleli, jak park přes prázd-
niny zkrášlit, shodli jsme se na něm. Má spojitost i s nedalekými květino-
vými záhony, ke kterým motýli prostě patří,“ vysvětlila Eva Danieková. 

Motýl  je vytvořen ze sukulentů, například netřesků a rozchodníků, 
ale také z bylinek, jako je mateřídouška.

Floristické objekty na zelených plochách se staly ve Zlíně už tradi-
cí. V loňském roce například ozdobilo park Komenského dílo nazvané 
Snoubení komunity s přírodou, které mělo podobu Ženy vyrůstající ze 
zeleně. Cílem bylo sdělení, že příroda a lidé patří k sobě.  (pst)

Od 1. července zrušila zlínská Krajská nemocnice Tomáše Bati popla-
tek za doprovod u porodu. Ten byl dosud 505 korun. 

„Respektujeme  tak  výrok Ústavního  soudu  a  vycházíme  vstříc  ro-
dičkám a tatínkům,“ sdělil ředitel nemocnice Pavel Calábek.

Nemocnice podle Ústavního  soudu mohou  žádat  jen náhradu při-
měřených  a  doložených  nákladů 
na  nadstandardní  služby  spojené 
s přítomností otce, jiného příbuz-
ného nebo duly v porodním sále.

„Právo  otce  či  jiné  osoby  na 
přítomnost  u  porodu  vyplývá 
přímo  ze  zákona  a  samotná  pří-
tomnost  nesmí  být  jakkoli  zpo-
platněna, nemocnice ale může za 
férových  podmínek  vybírat  plat-
bu  odpovídající  přiměřeným  ná-
kladům za nadstandardní  služby, 
jako by bylo například občerstvení,“ vysvětluje soudce Ústavního soudu 
Jaromír Jirsa. 

Nemocnice si ale nemají účtovat například odměnu ani úhradu zá-
kladních zdravotnických potřeb, třeba roušky, dezinfekce nebo návleků 
na boty. Ústavní soud si nechal před rozhodnutím zpracovat analýzu, 
z níž vyplynulo, že Česko a Slovensko jsou jediné země v Evropě, kde se 
platí za účast u porodu. Většina porodnic po celé republice ruší poplat-
ky kvůli výsledku soudního sporu otce, který v říjnu 2011 v Nemocnici 
Chomutov zaplatil za přítomnost u porodu 500 korun, ale později po-
dal žalobu na provozovatele nemocnice. Ústavní soud mu dal za pravdu.

Za letošních prvních šest měsíců se ve zlínské porodnici narodilo při 
1190 porodech 1225 dětí, z toho 616 chlapců a 609 holčiček.   (pst)

Od července mohou zlínské zoologické zahrady zavítat na unikátní 
výstavu Zoo a zámek - jak šel čas, která vznikla ve druhém doposud ne-
přístupném poschodí zámku Lešná.

Rozsáhlá expozice představuje 150 dobových i stávajících fotografií 
zlínské zoologické zahrady a zámku. Můžete se těšit na fotografie ze ži-
vota původních majitelů zámku, hrabat Seilernů, na snímky bývalé zá-
mecké jízdárny, elektrárny, zámeckého bazénu, prvního zámku Lešná 
a  také na  fotografie dokumentující původní a nynější podobu expozic 
v areálu zoo. 

Výstava je součástí nově otevřené návštěvní trasy zámku Lešná. Dru-
hý prohlídkový okruh návštěvníky zavede do vstupní haly, zámecké kap-
le, knihovny a na zmiňovanou výstavu. Začíná vždy 20 minut po zahá-
jení hlavní prohlídkové trasy, tedy v 10.20., 11.20, 12.20, 13.20, 14.20, 
15.20 a 16.20. Vstupné je jednotné pro všechny návštěvníky, za prohlíd-
ku druhého okruhu zaplatíte 30 korun za osobu.  (red)

Kongresové centrum, které bylo otevřeno v roce 2010, v roce 2015 
navštívilo 127 941 lidí, což výrazně překročilo předpoklad. Vyšší oproti 
plánu 13,2 milionu korun byly i provozní příjmy – dosáhly 14,4 milionu 
korun.  Výdaje měly  dle  plánu  dosáhnout  výše  20,2 milionu  korun, 
v reálu však nakonec stačilo pouze necelých 17 milionů korun.  (red)
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5 |  S kolem už můžete do všech  
 spojů městské dopravy

Dopravní společnost Zlín – Otrokovice přichází od začátku července 
s další novinkou, která potěší cyklisty. S kolem totiž můžete od prázdnin 
cestovat na všech linkách v celé síti zlínské městské dopravy, a to v pra-
covních stejně jako v nepracovních dnech.

Jízdní kolo, ale i koloběžka, jsou nyní považovány ve Zlíně a Otroko-
vicích za běžné spoluzavazadlo, které si cestující s sebou může vzít do 
vozidla kdekoli a kdykoli, pokud to umožňují provozní podmínky a řidič 
s tím souhlasí.

6 | Bourání betonového torza  
 na Jižních Svazích začalo

Bourání  betonového  torza  na  Jižních  Svazích  je  v  plném  proudu. 
Speciální stroj odstříhává nůžkami kusy stavební konstrukce, které jsou 
následně drceny na menší kusy. Práce potrvají nejdéle do října.

Demolici zajišťuje firma DAV z ostravských Vítkovic, která se na tyto 
zakázky specializuje. Práce bude provádět tak, aby byly co nejméně ob-
těžující pro obyvatele  sídliště.  „Což například znamená, že o nedělích 
a některých sobotách bude klid. Nebo to, že staveniště bude průběžně 
kropeno vodou, aby se příliš nešířil prach. Přes všechna tato opatření 
ale prosíme Zlíňany z Jižních Svahů o trpělivost a shovívavost s těmito 
pracemi,“ řekl primátor Miroslav Adámek.

Za zbourání město zaplatí částku 4,7 milionu korun. Původně počíta-
lo s částkou více než pětkrát vyšší, cenu snížila veřejná soutěž a techno-
logie, kterou firma DAV použije.

Z kusů skeletu je na hned na místě oddělena výztuž a další materiály. 
Jakmile se připraví dostatečné množství materiálu, bude na staveništi 
instalována drtička, která z něj vyrobí betonový recyklát použitelný na 
dalších stavbách. „Bude možné jej použít jako podkladovou vrstvu při 
rekonstrukcích silnic, chodníků a cyklostezek. Tyto práce se tak výrazně 
zlevní,“ upozornil radní Josef Novák.

Železobetonový  skelet  zůstal po nedostavěném obchodním centru, 
které na Jižních Svazích začalo růst v 80. letech minulého století. Stavba 
se ale zastavila a opuštěné monstrum přes dvě desetiletí hyzdilo největší 
zlínské sídliště. Město se budovu snažilo opakovaně odkoupit. Podařilo 
se to až v roce 2014 po mnohaměsíčních a složitých jednáních.

Po odstranění torza dojde v první fázi k terénním úpravám, aby vzni-
kl zelený prostor a navázal na stávající Centrální park. Co bude s plocha-
mi dál, k tomu se mohou vyjádřit i obyvatelé Zlína v anketě, kterou od 
srpna magistrát spustí na svých webových stránkách. S dalším obchod-
ním centrem se tu ale v budoucnu rozhodně nepočítá.  (pst) 

„Přepravní kapacita našich vozidel má určitou rezervu, kterou mo-
hou cyklisté využít,“ poznamenal Pavel Nosálek z Dopravní společnosti.

Přepravu jízdních kol v autobusech i trolejbusech ověřovali pracov-
níci  dopravního  podniku  na  vybraných  úsecích  linek  v  nepracovních 
dnech už od roku 2008. Letos na lince 32 ve směru na Kudlov povolili 
přepravu jízdních kol i v pracovních dnech. Nikdy to nezpůsobilo žádné 
problémy ani to nebylo předmětem stížností  jiných cestujících. Jízdní 
kola přepravují v celé síti městské dopravy také například v Brně, Hrad-
ci Králově, Mostě či Litvínově. Města Zlín a Otrokovice se k nim nyní 
přidávají.

Příjemnou novinkou od letošního července je i to, že cestující s časo-
vými jízdenkami si už nebudou muset kupovat pro přepravované jízd-
ní kolo jízdenku za zavazadlo. Naopak padesátiminutovou jízdenku za 
zavazadlo za 12 korun budou potřebovat nadále cyklisté s lístkem pro 
jednotlivou jízdu.

Přednost při přepravě zavazadel budou mít při současném nástupu 
do vozidla vždy lidé na invalidním vozíku a cestující s dětským kočár-
kem. „Cyklista proto musí počítat s tím, že mu může řidič přepravu kola 
v konkrétním vozidle odmítnout a že bude muset počkat na jiný spoj. To 
se ostatně někdy stane, i když se na zastávce sjede více dětských kočár-
ků,“ dodal Pavel Nosálek.  (pst)
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Prahu mám sice rád, ale ve Zlíně jsem  doma, říká advokát Radek Salajka

| PAVEL STOJAR

Advokát Radek Salajka je zakladatelem a společníkem úspěšné právní 
kanceláře Salajka & Partners, která nedávno otevřela svoji pobočku ve 
Zlíně. Třicetiletý zlínský rodák Radek Salajka se zaměřuje především 
na právo obchodní a daňové, v němž je uznávaným specialistou na 
obhajobu při obvinění z krácení daní a jiných daňových trestných činů.

„Každý úspěch přijímám s obrovskou pokorou a zároveň také jako 
závazek do budoucna, bez udržení nastolené kvality právních služeb 
by si člověk neudržel důvěru svých klientů,“ vysvětluje advokát.

Jaká byla vaše cesta k profesi právníka?
K tomu vedla poměrně dlouhá cesta. V mládí jsem snil o práci de-

signéra  aut nebo  automobilového  závodníka,  v  čemž  jsem  spatřoval 
splynutí práce s mým velkým koníčkem, kterým je motorismus. Roz-
hodnutí stát se právníkem přišlo relativně pozdě, v podstatě až když 
jsem se dozvěděl, že jsem byl přijat na Právnickou fakultu Univerzity 
Karlovy. Současně jsem si totiž podával přihlášky na ekonomickou fa-
kultu a zubní lékařství, tedy obory od sebe vcelku vzdálené. Pojítkem 
mezi těmito různorodými obory však byl můj jasný cíl spočívající v za-
ložení vlastní praxe, ať už právnické, lékařské či v jiné oblasti podniká-
ní. Nakonec jsem se rozhodl pro práva a nelituji toho.

s ostatními. Takto jsem získal angličtinu v podstatě na úrovni rodného 
jazyka. Je to pro mě velká výhoda dodnes. 

Kdy nastal ten správný čas založit vlastní advokátní kance-
lář?

Vlastní advokátní kancelář Salajka & Partners jsem založil v pod-
statě hned,  jak  to bylo možné. Bohužel  to hned po škole nejde. Aby 
člověk mohl založit vlastní advokátní praxi, musí po škole projít  tří-
letou praxí advokátního koncipienta, což je podmínka k pokusu složit 
advokátní zkoušky, které se, myslím oprávněně, považují za nejtěžší 
právnickou zkoušku. Měl jsem štěstí, že jsem celou tuto dobu pracoval 
u  jedné z předních českých advokátních kanceláří v Praze, kde  jsem 
navíc získal „školu života“ od staršího advokáta, se kterým jsem sdílel 
kancelář a který byl vždy k dispozici k zodpovězení mých dotazů. Začí-
nal jsem po škole jako právnické „embryo“ (smích) a než jsem odchá-
zel k advokátním zkouškám, už jsem se podílel na velmi významných 
obchodních kauzách, jak vnitrostátních, tak těch s mezinárodním do-
sahem. Takto nabyté vědomosti a praktické zkušenosti mě velmi obo-
hatily, což se odrazilo ve složení advokátních zkoušek na první pokus 
a přijetí do stavu advokátního. 

Od svých šesti do dvanácti 
let jsem žil s rodiči 

v Portugalsku. Chodil 
jsem tam do britské 

školy jako jediný Čech 
a anglicky jsem se prostě 

naučit musel, abych se 
domluvil s ostatními.

Co považujete za nejdůležitější vlastnosti pro výkon advoka-
cie?

Když odhlédneme od  takových  těch klasických vlastností,  se  kte-
rými se setkáváme dnes a denně u uchazečů o zaměstnání v jejich ži-
votopisech,  jako  jsou  flexibilita,  loajalita,  schopnost  týmové  práce, 
pečlivost a podobně, tak musím říct, že advokát by především měl být 
schopen vnímat svého klienta a pochopit jeho problém či záměr. Právě 
proto kladu důraz na osobní přístup ke klientovi a individuální zpra-
cování každého případu. Jen  tak  lze zvolit  správnou strategii postu-
pu s cílem vyřešení klientova problému či dosažení klientova záměru. 
To vše musí být propojeno  s  vlastnostmi uvedenými výše  a  spojeno 
s právní erudicí. Tady nemám na mysli jen vědomosti nabyté ve ško-
le  či  vyčtené  z knih, důležitý  je hlavně  cit pro právní myšlení,  který 
člověku umožňuje hledat klíčové souvislosti mezi řešeným případem 
a abstraktní normou. S tím se však člověk musí narodit. Další potřeb-
né  vlastnosti  souvisí  s  oblastmi práva,  kterým se  konkrétní  advokát 
věnuje, a s rozsahem, v jakém právní služby poskytuje. Pokud chcete 
dělat advokacii na špičkové úrovni, musíte se neustále udržovat v ob-
raze a investovat do vědomostí, ať už formou účasti na odborných ško-
leních, studiem právní literatury či používáním speciálního právnické-
ho softwaru. Vzhledem k tomu, že celá řada užitečných informací není 
dostupná v češtině, považuji za velmi důležité vzdělávat se v cizích ja-
zycích. Já osobně jsem to měl v tomto směru poněkud zjednodušené. 
Od svých šesti do dvanácti let jsem žil s rodiči v Portugalsku, kde můj 
otec pracoval u obuvnické firmy. Chodil jsem tam do britské školy jako 
jediný Čech a anglicky jsem se prostě naučit musel, abych se domluvil 

Zlínskou kancelář si Radek Salajka otevřel v novém multifunkčním domě, který vyrostl u končené trolejbusů na Lesní čtvrti  Foto | Josef Omelka
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Prahu mám sice rád, ale ve Zlíně jsem  doma, říká advokát Radek Salajka

Jaké jsou začátky v tak odborně náročném a vysoce konku-
renčním prostředí?

Obecně  start  každého  podnikání  považuji  za  náročný.  Vím,  že  je 
to  klišé,  ale  základem  je  tvrdá práce bez  ohledu na  víkendy  či  svát-
ky. V Česku máme advokátů již delší dobu přebytek, což o Praze platí 
dvojnásob. Vybudovat novou pražskou advokátní kancelář proto vy-
žaduje nějakou přidanou hodnotu, v něčem vyčnívat, poskytnout víc 
než ostatní. Samozřejmě to jde pomalu, protože stejně jako lidé neradi 
mění svého lékaře, tak neradi mění svého advokáta. Naštěstí dobré vý-
sledky jsou tou nejlepší reklamou, což mělo asi nejvýznamnější vliv na 
rozšiřování našeho portfolia klientů až do dnešní podoby, kdy posky-
tujeme právní servis opravdu velmi významným subjektům.

Podařilo se vám rozjet úspěšnou kancelář v Praze, proč jste 
pak založil pobočku ve Zlíně?

Jsem rodák ze Zlína, k tomuto městu mám vztah a mám zde záze-
mí. Praha má své kouzlo a mám ji velmi rád, ale ve Zlíně jsem doma. 
To částečně souvisí s vaší otázkou. Avšak hlavním důvodem pro zalo-
žení zlínské pobočky bylo vyslyšení přání zlínských klientů, kterým tak 
můžeme poskytovat právní servis pohodlněji, pružněji a být jim lépe 

SALAJKA & PARTNERS, s. r. o., advokátní kancelář
Vladislavova 17, Praha 1
Příkrá 441, Zlín
Tel.: 602 636 939, 224 054 111
E-mail: office@salajkapartners.com
www.salajkapartners.com

k dispozici. Zlínští klienti tak mají naprosto stejný servis jako klienti 
v Praze a mohou čerpat veškerých výhod, které poskytuje zázemí praž-
ské advokátní kanceláře.

Jak to funguje, řídit dvě tak vzdálené pobočky?
Každá  z  obou  poboček má  svou  vlastní  agendu,  kterou  je  potře-

ba kontrolovat. Z toho důvodu trávím část pracovního týdne v Praze 
a část ve Zlíně. Podle toho si organizuju jednání s klienty a další pra-
covní povinnosti. Vzdálenost v dnešním světě naštěstí už nehraje ta-
kovou roli, jak tomu bývalo dřív. Navíc když uvážíme, že cesta autem 
z Prahy do Zlína trvá pouze dvě a půl hodiny – tedy za ideálních pod-
mínek na D1 – a já navíc řízením odpočívám.

Na jaký druh práva se specializujete?
Naše  advokátní  kancelář  poskytuje  zejména,  nikoliv  však  výlučně, 

komplexní právní servis při podnikání. Z toho vyplývá celá paleta oborů 
práva, jako například právo obchodní, občanské, pracovní, insolvenční, 
správní, ale také právo daňové, stavební, hospodářsko-trestní, právo ve-
řejných zakázek či energetika. Jednotlivé obory se pak dělí na další spe-
ciální odvětví, například v rámci obchodního práva se blíže zabýváme 
právem fúzí a akvizic, v oblasti energetiky se blíže zabýváme obnovitel-
nými zdroji energie atd. Vedle těchto obecných oblastí se pak věnujeme 
velmi úzkému okruhu právních odvětví, v nichž se snažíme vynikat a pa-
třit ke špičce v daném segmentu. Jedná se především o právo obchodní, 
daňově-trestní, spornou agendu a právo veřejných zakázek.

Založil jste také vlastní právní akademii. Čím se zabývá a co 
je jejím cílem?

Když se něčemu věnujete a jste v tom dobří, měli byste se o tako-
vé poznatky a zkušenosti podělit s ostatními. Tato myšlenka vedla ke 
vzniku Salajka Academy,  což  je  společnost  zabývající  se organizová-
ním vzdělávacích akcí v oblastech práva, na které se specializujeme. 
Záměrem není pořádat semináře každý týden, ale naopak vytvářet je-
dinečné vzdělávací akce, které budou vynikat praktickým zaměřením 
v kombinaci s unikátním odborným základem. Takto je zaručen pří-
nos jak pro profesionály v oblasti práva, tak  i pro širokou veřejnost, 
například podnikatele. Například koncem května ve zlínském hotelu 
Moskva jsme hovořili na téma daní v roce 2016. Název semináře byl 
příznačný – Nenechte se obvinit z daňového podvodu.

Máte ze své praxe nějaké veselé zážitky, o které byste se 
mohl podělit?

Advokát a klient mají obecně vzato velmi blízký vztah, který vyplý-
vá ze vzájemné důvěry, která je vždy nezbytná. S některými klienty po 
delším čase  spolupráce navážete vztah až přátelský a  je pro mě pak 
velkou ctí, když vás klient považuje spíše za rodinného přítele, než za 
rodinného právníka. Více nebo méně veselých historek by se jistě na-
šla celá řada. Ale nechám si je, s dovolením, pro sebe. Jde přece přede-
vším o důvěru našich klientů.

Tak tedy jiné odlehčenější téma. Jaká je pro vás ideální rela-
xace po práci?

Rozhodně  je  to motorka. Když  trávíte převážnou část pracovního 
dne v uzavřených prostorech, je to ideální způsob relaxace. Vždycky se 
na to těším celou zimu a právě teď je sezona v plném proudu.

Zlínskou kancelář si Radek Salajka otevřel v novém multifunkčním domě, který vyrostl u končené trolejbusů na Lesní čtvrti  Foto | Josef Omelka
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Terorismus? Nele-
gální imigranti? Zvý-
šená kriminalita, pře-
padení a  násilnosti? 
Mnohá z těchto témat by připadala ještě před 
několika měsíci občanům našeho kraje na-
prosto vzdálená. 

Bohužel, doba se mění. Každý se zajímá, 
jaká je bezpečnost v  jeho ulici, obci, kraji, jak 
se stát či obec stará o  to, abychom se cítili 
chráněni a nemuseli s obavou „co se stane“ vy-
jít ze svého domova na ulici, nebáli se navští-

vit společenské akce. Nahlédneme-li do policejních statistik, zjistíme, že 
v našem kraji bylo v roce 2015 v průměru spácháno necelých 22 trestných 
činů denně – nejméně za posledních 20 let. Ač bývá zvykem spíše vše kri-
tizovat, za to patří vřelé poděkování všem, kdo se starají o naše bezpečí. 
Dlouhodobě se snižuje počet spáchaných trestných činů a zvyšuje jejich 
objasněnost. Prioritou mou a mých kolegů je zaměřit se na boj proti ne-
legální migraci, v současnosti nejvýznamnějšímu fenoménu bezpečnosti 
jako celku – stačí se podívat do zahraničí, například Německa, kde již sklí-
zejí trpké plody svých růžových brýlí a bezmezně otevřené náruče. 

S ilegální migrací, jak se ukazuje, není spjata ochota pracovat, ale ná-
sledná kriminalita! Našemu kraji, i vzhledem k jeho příhraniční poloze, se 
tento fenomén nevyhne. Policie České republiky zařadila mezi své prio-
rity na rok 2016 právě oblast boje proti ilegální migraci. Nikdo z nás by 
neměl zůstat lhostejný, abychom si i  za pár let mohli říci, že se cítíme 
ve svém kraji bezpečně a při nahlédnutí do statistik se dočetli, že počet 
trestných činů se snižuje a jejich objasněnost zvyšuje. Já sám vždy budu 
bojovat o to, aby tato země zůstala nadále naše!

JOSEF NOVÁK (SPO)

Ptáme se za vás: Je Zlínský kraj bezpečný?
Billboardy v ulicích a kolem cest se plní tvářemi a hesly politiků. Ne-

klamný důkaz, že se blíží volby. Tentokrát volby do krajských zastupitel-
stev, které se uskuteční se 7. a 8. října 2016.

Lídrem sociální demokracie, která by ráda ve vedení kraje zůstala, 
bude krajský radní zodpovědný za školství a sport Petr Navrátil. Místo 
hejtmana už nebude obhajovat vítěz voleb v roce 2012 Stanislav Mišák, 
který je na kandidátce až na desátém místě.

Lidovce, kteří mají na východní Moravě velké zázemí díky vysokému 
počtu věřících, povede senátor a starosta Vsetína Jiří Čunek.

Do  krajského  zastupitelstva  se  chce  poprvé  prosadit  i  hnutí ANO. 
V čele kandidátky stojí poslankyně Margita Balaštíková.

Komunisty  do  krajských  voleb  vede  současný  náměstek  hejtma-
na Ivan Mařák. Místa v krajské radě bude obhajovat také Strana práv 
občanů.

ODS má v čele starostu Vlčnova a krajského zastupitele Jana Pijáčka, 
TOP 09 krajského předsedu  strany a meziříčského zastupitele Vlasti-
slava Navrátila. Hnutí STAN vytvořilo kandidátku s hnutím ZVUK 12, 
Zlínským hnutím nezávislých a hnutím Nový impuls. Lídrem je zlínský 
primátor a krajský zastupitel Miroslav Adámek.

Do voleb jde i Strana soukromníků v čele s loterijním magnátem Ivo 
Valentou, která bude kandidovat společně se Svobodnými. Další  spo-
lečnou kandidátku – Strany zelených a Pirátů nazvanou Otevřený kraj  
– vede vsetínský zastupitel Michal Berg.

Kandidujícím stranám jsme nabídli prostor, aby se vyjádřily k téma-
tům, která  jsou pro vedení kraje nejdůležitější:  zdravotnictví, bezpeč-
nost, doprava a  školství. Na  této dvoustraně najdete  jejich názory na 
první z těchto oblastí.

Je Zlínský kraj bezpečný? Jaká jsou největší bezpečnostní rizika a jak 
se s nimi vypořádat? Jsme připraveni na mimořádné události nebo pří-
rodní katastrofy? Vědí politici, jak na to?  (red)

Dovolím si tvrdit, 
že v  oblasti zajištění 
bezpečnosti Zlínský 
kraj udělal veliký kus 
práce. Nechci spekulovat o tom, jaká hrozí bezpeč-
nostní rizika. Pro krizové situace jsou zpracovány 
typové plány, a to bez výjimky. Každá předpoklá-
daná krizová situace je zanesena v Krizovém plánu 
Zlínského kraje, který je zpřístupněn elektronicky 
i všem pracovníkům krizového řízení obcí s rozšíře-
nou působností. Krizový plán je pravidelně, téměř 
denně, aktualizován. Plán obsahuje postupy, které 

se týkají povodní, havárií způsobených nebezpečnými chemickými látkami, ži-
velné pohromy (kalamity, požáry, exploze), epidemie, hromadné nákazy zvířat, 
narušení dodávek elektrické energie, ropy, pitné vody, ale také migrační vlnu. Zá-
kladní úkol samosprávy je ovšem vždy včas informovat občany o tom, jaké riziko 
jim hrozí. 

V této souvislosti musím také uvést výborné fungování složek integrovaného 
záchranného sytému, tedy hasičů, policie a zdravotníků, o čemž jsme se ve Zlín-
ském kraji již několikrát přesvědčili. 

Jako bývalý pedagog nemůžu nechat bez povšimnutí také kybernetickou 
bezpečnost a bezpečné chování na internetu. I těmito tématy se zabývá Zlínský 
kraj a je v úzkém kontaktu s pracovníky všech škol. Kromě pořádání vzdělávacích 
a osvětových seminářů vyvíjí Zlínský kraj v této oblasti i další aktivity. Účastní se 
například projektu Kraje pro bezpečný internet, který vznikl z iniciativy Asocia-
ce krajů České republiky. Jeho cílem je zvýšit informovanost o rizicích internetu 
a možnostech prevence a pomoci. V rámci projektu již vznikl on-line kvíz a on-
line kurzy jednak pro děti a rodiče, ale také pro pracovníky Policie ČR a sociální 
pracovníky.

PETR NAVRÁTIL (ČSSD)
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Je Zlínský kraj 
bezpečný? 

Co se týká zločin-
nosti, tak v  zásadě 
ano. Lze si to ověřit třeba na webu www.ma-
pakriminality.cz, kde žádné z měst a obcí v re-
gionu není zbarveno do tmavočervena, což by 
znamenalo vysoký index kriminality. Myslím, že 
není náhoda, že zde máme bezpečno. Města 
a obce pro to dělají hodně. Mají své strážníky, 
budují kamerové systémy, věnují se prevenci. 
Vím to, protože STAN mají v  kraji 30 starostů 

a 31 místostarostů, ve vedení měst a obcí jsou i kolegové z Nového Impul-
su, ZVUK 12 a ZHN. 
Jaká jsou největší bezpečnostní rizika a jak se s nimi vypořádat? 

Nejvíce nás trápí trestné činy proti majetku. A jak se s nimi vypořádat? 
Některá opatření, která přijímají města a  obce, jsem už nastínil v  minulé 
odpovědi. Doplním, že je také nutná co nejlepší spolupráce s Policií ČR. Ale 
nelze spoléhat jen na ni. Důležité je, aby nikdo z nás nedával svým chová-
ním šanci kriminálníkům. 
Jsme připraveni na mimořádné události nebo přírodní katastrofy?

Zcela připravit se nejde nikdy. Vždy jde o náhlou a mimořádnou udá-
lost, viz Vrbětice nebo metanolová kauza. Ale lze mít předem nachystány 
postupy, jak tyto situace řešit. A v potřebný čas tyto postupy uplatnit. Důle-
žité je také cvičit, jak složky Integrovaného záchranného systému, tak i čle-
ny krizových štábů. Třeba my Zlíně se připravujeme každý rok několikrát. 
Na povodně, na úniky nebezpečných látek… Cvičíme, jak dostat co nej-
rychleji a co nejefektivněji ohrožené lidi do bezpečí. A také, jak co nejdříve 
informovat veřejnost o tom, co se děje. To je také velmi důležité. Tuto praxi, 
osvědčenou z měst a obcí, bychom rádi přenesli i na krajskou úroveň. 

MIROSLAV ADÁMEK (STAN)
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Ve Zlínském kra-
ji se můžeme cítit 
v bezpečí. Míra krimi-
nality je u nás jednou 
z nejnižších v České republice. To je dobrá zpráva 
pro nás a také pro turisty, kdyby jich k nám tedy 
krajská koalice dokázala více přilákat. A  že je 
skutečně na co lákat, protože náš kraj toho může 
spoustu nabídnout. 

Když k nám turisté již přijedou, tak je zlodě-
ji nejspíše neokradou, ale měli by si dát pozor 
na silnici. Ve statistikách má náš kraj nelichoti-

vé předposlední místo v nehodovosti. V oblasti dopravy v bezpečnosti tedy 
pokulháváme. A jak chce kraj tuto situaci řešit? Bude se držet studie, podle 
které má v roce 2020 na silnicích ve Zlínském kraji zemřít celkem 17 lidí. A zá-
kladem je přece dobrý plán! Teď jen, aby jej dodržovali řidiči a v roce 2020 
nezapomněli, že jich má zemřít na silnicích jen 17. Nikdy jsem si nemyslel, že 
se 17 mrtvých lidí na silnici může brát jako úspěch. Podle krajské koalice ano, 
protože jim to řekla statistika. Už se nedivím, že je na tom náš kraj v nehodo-
vosti tak špatně, jestli jeho vedení jen slepě plní statistiky. 

A čeho se můžeme od krajské koalice ještě obávat? Když se podíváme 
na její složení, tak především toho, že v ní sedí (ex)komunisté. Celá koalice 
se chová stylem – zdroje jsou a po nás potopa. Stačí se podívat, jak kraj ne-
hospodárně sype peníze do Krajské nemocnice Tomáše Bati. V našem kraji 
je tedy relativně bezpečně, ale nebezpečně se chová krajská koalice ČSSD, 
SPO a KSČM. 

Přitom by stačilo jediné – odpovědně rozhodovat. Ať se jedná o peníze 
nebo o  lidské životy. A budete to právě Vy, kdo vše rozhodne. Proto volte 
v říjnu hlavou. Volte silou rozumu. 
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Všichni jsme si vě-
domi toho, že hod-
noty zdraví a  života 
jsou nevyčíslitelné. 
Chceme bezpečný život v našem kraji, ve kterém 
se budeme umět uchránit před živelními pohro-
mami, kriminálními živly (ať již jsou odkudkoliv). 

Co pro to může udělat kraj? Zejména pomá-
hat systematicky. Ať už jde o zvládání živelních 
pohrom, snížení nehodovosti či potírání kri-
minality, může kraj obcím a  jejich obyvatelům 
účinně pomoci. Stačí nahradit současný systém 

náhodné podpory prostřednictvím netransparentních dotací systematic-
kým řešením problémů – prostě nepomáhat tam, kde si o peníze zakřičí, ale 
tam, kde je pomoc skutečně potřeba. V kraji máme jedny z nejvyšších počtů 
těch, kdo jsou ochotni pomáhat bez nároku na odměnu – dobrovolné hasi-
če, členy Červeného kříže a podobně. Tito lidé si zaslouží mnohem víc pozor-
nosti a podpory, než jaké se jim dostává. 

Nesmíme zapomínat ani na investice v podobě protipovodňových opat-
ření, která nejsou v mnoha městech dokončena. Na řadě míst regionu chybí 
bezpečné silnice a kraj nemá krizový fond, který by umožnil okamžitě inter-
venovat. Zřízení vlastního krizového fondu je jedním ze zásadních kroků. Kraj 
musí umět pomoci právě tehdy, kdy obec vyčerpá všechny své možnosti. 

Jak by měl vypadat bezpečný Zlínský kraj v roce 2020? Bude maximál-
ně podporovat všechny složky IZS. Bude systematicky pomáhat jednotkám 
dobrovolných hasičů, a to zejména v malých obcích, které nemají na nákup 
drahého vybavení peníze. Pomůže obcím s výkupem pozemků pro budová-
ní protipovodňových opatření. V dopravě nebude preferovat žádnou aktuál-
ně módní lobby, ale bude hledat řešení, která fungují pro všechny účastníky 
provozu.

Uprchlická krize 
je velkou výzvou pro 
celou naši evropskou 
civilizaci. Uvědomili 
jsme si, že svět, ve kterém žijeme a který důvěr-
ně známe, se může velmi rychle změnit. Proto 
musíme více investovat do naší branné i suro-
vinové bezpečnosti včetně péče o  zachování 
vlastních strategických zdrojů jako jsou pitná 
voda nebo půda. 

Ani kraje v tom nesmí zůstat pozadu. Bude-
me chtít více zapojit kraj do bezpečnostní po-

litiky státu. Při migrační krizi se ukázalo, že první, kteří jsou na ráně, jsou 
právě obce a  kraje. Bezpečnost tedy začíná i  na hranicích našeho kraje. 
Vzhledem ke geografické poloze Zlínského kraje budeme prohlubovat úz-
kou spolupráci s Ministerstvem vnitra jak v oblasti prevence nelegální mi-
grace, tak při přípravě opatření v případě potřeby zvýšené ochrany státní 
hranice. Na úrovni kraje budeme rozvíjet spolupráci s  Krajským ředitel-
stvím policie Zlínského kraje a se Službou cizinecké policie s cílem posílení 
bezpečnosti ve Zlínském kraji s důrazem na příhraniční oblasti. 

Nesmíme také zapomenout na podporu jednotek požární ochrany sbo-
rů dobrovolných hasičů obcí a rozvíjet spolupráci s Hasičským záchranným 
sborem Zlínského kraje. Především se zaměříme na obnovu a modernizaci 
hasičské techniky a na prohloubení spolupráce se Sdružením hasičů Čech, 
Moravy a Slezska, zejména při výchově mládeže. 

Budeme také podporovat ostatní složky integrovaného záchranného 
systému, jako například Český červený kříž, Horská služba Beskydy nebo 
záchranné humanitární i kynologické organizace. 

MIROSLAV KAŠNÝ (KDU-ČSL)

JAN PIJÁČEK (ODS)

TOMÁŠ PAJONK (SVOBODNÍ A SOUKROMNÍCI)

VLASTISLAV NAVRÁTIL (TOP09)

Stále více lidí si 
pro osobní ochranu 
pořizuje střelné zbra-
ně. Zvýšený zájem 
hlásí prakticky všechny regiony. Nárůst počtu 
lidí, kteří si do obchodů přijdou vybrat vhodnou 
zbraň, se pohybuje v řádech desítek procent.

V době, kdy již delší dobu stagnuje krimina-
lita a ubývá závažných násilných trestných činů, 
by na první pohled mohlo jít o nelogický trend. 
Ve hře jsou ale i  další faktory. Jedněmi z  těch, 
které však podle prodejců hrají významnou roli, 

jsou imigrační vlna a obavy z možného zhoršení bezpečnostní situace. 
A jakou to má souvislost s krajem a jeho správou? Kraj by měl vnímat oba-

vy lidí a dělat vše pro to, aby svým obyvatelům zajistil pocit bezpečí i reálnou 
bezpečnost. Ať už jde o povodně, dopravní nehody nebo nekontrolovanou 
vlnu migrantů, kraj by měl umět obcím a jejich obyvatelům rychle a účinně 
pomoci.

Není při tom jisté, zda je kraj na krátkodobé i dlouhodobé krizové situace 
dobře připraven. Navrhujeme proto revizi krizových plánů kraje, zda jsou při-
praveny na situace, jako je pád letadla, výbuch v továrně, střelba psychicky 
labilní osoby.

Vše samozřejmě začíná u lidí, u každého jednoho obyvatele kraje, ať už 
je ze Zlína nebo ze zapadlé valašské obce. V nejisté době je žádoucí umět se 
postarat o sebe i o svoje blízké. Tyto dovednosti a znalosti se však vytratily. 
Proto navrhujeme naučit všechny, kdo budou mít zájem, jak se bránit, reago-
vat v krizových situacích a zároveň poskytnout pomoc. Kraj by měl v tomto 
sehrát významnou roli a připravit bezplatné kurzy pro záchranu života, se-
beobranu, reakce při extrémních projevech počasí, přívalové deště, horka, 
vichřice a pro prevenci dalších rizik.


INZERCE  RV1600728/01


INZERCE  RV1600647/02


INZERCE  RV1600575/02


INZERCE  RV1600657/02



ZLÍNSKÉ OSOBNOSTI10 | MAGAZÍN VÁŠ ZLÍN

Pavel Chmelík byl číšník i policajt. Teď  šéfuje kultuře v Holešově

| PAVEL STOJAR

Málokdo ze Zlína ještě neslyšel o festivalu Holešovská regata nebo 
o úspěšných výstavách a dalších zajímavých akcích na holešovském 
zámku. Mnozí ale neví, že hybatelem těchto pozoruhodných 
projektů je Zlíňák Pavel Chmelík, který je už devátým rokem 
ředitelem Městského kulturního střediska v Holešově.

Ve Zlíně patřil před  lety k hlavním osobnostem divadelního sou-
boru na Malé scéně. Než později zakotvil v Holešově, živil se kdečím. 
Jeho životní příběh byl docela dobrodružný. Dělal číšníka, vychovatele 
handicapovaných dětí nebo učitele na policejní škole.

Pocházíš ze Zlína, jak ses dostal k Holešovu?
Můj život byl vždycky pestrý. Dlouho  jsem studoval. Má mamin-

ka pochází  z Holešova. Tam  jsem dělal  gymnázium a měl  jsem  tam 
babičku, která mě učila vnímat tamní prostředí a kořeny, přibližova-
la mi holešovské památky a radila,  jak se dívat na historii,  třeba na 
druhou světovou válku. Uměla dobře německy, znala ještě nazpaměť 
rakousko-uherskou hymnu. Po gymnáziu jsem studoval střední soci-
álně právní školu v Brně, takže mám dvě maturity. Tam mě v prváku 
zastihla Sametová revoluce. Pak jsem se vyučil číšníkem, nejdřív jsem 
dělal na hotelu Sole a pak v tehdy nové hospodě Kanada. Protože jsem 
byl hodně komunikativní, nosil jsem si někdy jen na dýškách i tisíc ko-
run za večer, což tehdy byly velké peníze. Byla to hodně dobrodružná 
doba. Tehdy jsem také hrál divadlo na Malé scéně. Samozřejmě práce 
pingla nebyla ničím, u čeho bych mohl zůstat. Dělal jsem i různé jiné 
věci, například umýval okna ve výškách.

To je skutečně docela pestrý začátek pracovního životopisu…
Pak jsem nastoupil na vysokou školu, vystudoval jsem společenské 

vědy a biologii  v Olomouci. Pak  jsem chvíli  působil  jako vychovatel 
u mentálně postižených dětí,  to mě bavilo  a  byla  to  velmi přínosná 
zkušenost. V roce 1999 jsem založil agenturu Elka-Pecha a začali jsme 
sem vozit děti emigrantů ze zahraničí a s nimi, ale i se zdejšími školá-
ky, dělali různé akce a tábory. Pozoruhodná byla prázdninová filmo-
vá škola, kterou jsme organizovali ve spolupráci s filmovými ateliéry. 
Hlavní  nosnou  linkou bylo natočení  vlastního filmu. Děti  si musely 
napsat scénář a režírovat natáčení, jen měly po ruce profesionálního 
kameramana. Pak se film na ateliérech sestříhal a promítali  jsme to 
v našem letním kině v rekreačním areálu ve Vizovicích. Za večer třeba 
deset snímků. Hodnotila je odborná porota, v níž byl například herec 
Luděk Randár. Těm nejlepším jsme předávali ceny Valašský ogar, což 
byla soška Oscara s valašským kloboukem.

Byl jsi dokonce i policajtem…
Agentura jednoho dne skončila a já šel přednášet etiku a psy-

chologii  na  holešovskou  Střední  policejní  školu.  Nosil  jsem  po-
licejní  uniformu,  stal  jsem  se  nadporučíkem  a  dotáhl  to  až  do 
hodnosti kapitána. Dostal  jsem dokonce cenu od ministra vnit-
ra a policejního prezidenta jako nejúspěšnější policejní pedagog. 
Na policejní škole  jsem založil divadlo La Rottal. To bylo první 
a jediné divadlo zřizované Ministerstvem vnitra. Jezdili jsme po 
přehlídkách a hráli mé autorské hry, které byly celkem úspěšné. 
Většinou komedie, ale  i  lidověji  laděné vánoční kusy. Pak  jsem 
dostal nabídku vrátit se od policie zpět do kultury a udělal jsem 
výběrové řízení na místo ředitele Městského kulturního střediska 
v Holešově. To je už přes osm let.

Za tu dobu holešovský zámek neuvěřitelně ožil…
Lidé do Holešova přijíždějí především za výstavami. Ty nám jdou 

velmi dobře. Chceme umění podat zábavnou formou laické veřejnosti, 

ale zároveň oslovit kvalitou  i odborní-
ky. Startovali jsme v roce 2009 vel-
kou výstavou Joži Uprky. Doká-
zali  jsme, že  i  tak malé město, 
jako  Holešov,  může  být  kul-
turním  centrem,  ze  které-
ho  oslovíte  celou  republiku 
a  návštěvníci  si  sem  najdou 
cestu.  Návštěvnost  výstav  je 
obrovská.  Po  Uprkovi  přišel 
Alfons Mucha nebo velký pro-
jekt  Sigmund  Freud  a  Franz 
Kafka  očima  více  než  sta  čes-
kých a slovenských malířů, so-
chařů i grafiků.

Jaká jsou největší lákadla 
letošních prázd-
nin?

Loni  jsme 
představili 
dílo  Zdeň-
ka Buriana 
a  nasadili 
si  laťku 

Ředitel Městského kulturního střediska Holešov Pavel Chmelík Foto | Jan Karásek
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Pavel Chmelík byl číšník i policajt. Teď  šéfuje kultuře v Holešově
hodně vysoko. Proto  jsme  letos opět  sáhli po něčem,  co  je podobně 
přitažlivé a zajímavé. Výstava Čeští ilustrátoři knih pro děti a mládež 
představuje jedenáct výtvarníků. Bylo potřeba oslovit obrovské množ-
ství institucí a soukromých sběratelů, abychom získali kvalitní kolekci. 
Mám obrovskou radost z toho, že se to povedlo. Ilustrátorská díla kaž- 
dého autora navíc doplňujeme o jeho volnou tvorbu, to výstavu hod-
ně  zatraktivňuje. Na výstavě uvidíte obrazy velké osobnosti  českého 
malířství Oty Janečka. Nemohli jsme opět zapomenout ani na Zdeňka 
Buriana. Jsou tady věci z nejznámějších dobrodružných knížek, jako je 
Poslední Mohykán nebo Mauglí, ale i proslulé obrazy zachycující vý-
voj člověka z učebnic dějepisu. Úžasnou plejádu jmen doplňuje Adolf 
Born.  Jeden  z největších  výtvarníků,  které  tato  země měla. Dohodli 
jsme se s ním, že nám zapůjčí originální akvarely, které jsou velmi uni-
kátní. Krátce na to zemřel. Jsem velmi rád, že jsme se k poctě vůči jeho 
odkazu mohli připojit naší výstavou a bude tady s námi až do října ale-
spoň díky svým krásným dílům. Dalším autorem je špičkový výtvarník 
Václav Junek, který stojí za kreslenými postavičkami Rychlých šípů, 
ale  i  za obrázky ke  spoustě dobrodružných knížek nebo ke  slabikáři 
z padesátých let. Na výstavě je zastoupený i Josef Lada nebo kompletní 
kolekce klapek, které pro zlínský filmový festival namaloval autor Kr-
tečka Zdeněk Miler. Máme na výstavě i prostor, kde se vydovádí děti. 
Mohou si prohlížet knížky, kreslit si, hrát si. Výstavu doplňují tři do-
kumenty, které návštěvníkům promítáme. Jeden je věnovaný Josefu 
Ladovi, druhý Zdeňkovi Burianovi a třetí Otovi Janečkovi.

Kromě hlavní výstavy na zámku souběžně probíhají i další…
Jedna  z  nich  je  věnována  obrovskému  fenoménu  české  grafiky. 

Navázali jsme dobré styky se sdružením výtvarníků Hollar a chceme 

do Holešova dostat kvalitní českou grafiku. Minulý rok to byla velmi 
úspěšná výstava Oldřicha Kulhánka a nyní na ni navazujeme dalším 
českým grafikem světového významu Jiřím Anderlem.

A pak jsou tu další výstavy, jejichž cílem je zabavit opravdu všech-
ny, přitáhnout děti,  tatínky  i maminky. Podařilo se nám dát na  jaře 

Na zámku jsou k vidění i kočárky na vožení panenek, tento je z roku 1915  Foto | Pavel Stojar
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dohromady kolekci nejstarších historických kol, které se dají v České 
republice najít, a teď na tuto již ukončenou expozici navazuje další vý-
stavou, která je věnována historickým kočárkům. Potrvá až do 2. října. 
Představujeme  nádherné  kočárky,  které  jsou  doplněny  fotografiemi 
a zajímavým povídáním o souvislostech jejich vzniku. Některé z nich 
jsou docela bizarní. Mají selský rustikální vzhled, jinde vidíte inspira-
cí secesí nebo érou art deca, je tu i předválečný kousek připomínají-
cí tank. Ty ze sedmdesátých let leckdo z nás sám pamatuje a vozil se 
v nich. A jsou tu i kočárky spojené se slavnými jmény, jeden vozil hra-
běte Lobkowicze, jiný knížete Schwarzenberga.

Neděláte ale jen výstavy…
Samozřejmě  jsou  to  i  velké  hudební  projekty.  22.  července  star-

tuje  festival Toulavej  věnovaný  folku  a  country. Vystoupí  Ivan Mlá-
dek  se  svým Banjo bandem, Mirek Kovářík  a Vojta Kiďák Tomáško 
nebo AG Flek. Na konci července pořádáme tradiční festival židovské 
kultury. Vedle úspěšné Holešovské regaty přibyl nový menší festivá-
lek Rockové nádvoří, který 26. srpna pořádáme na nádherně oprave-
ném nádvoří holešovského zámku. Vystoupí pražská skupina Vintage 
Wine, brněnská kapela Ukulele Troublemakers a místní ELKO band. 
Na  polovinu  září  chystáme  další  novinku,  třídenní  soutěžní  festival 
amatérských divadel.

Dovedeš si představit, že podobným způsobem, jako hole-
šovský zámek, by mohl ožít i ten zlínský?

Určitě. Má  velký  potenciál  a  obrovskou  výhodu  díky  své  poloze. 
Zlínský zámek je úžasný, protože je v úplném centru města a nádherně 
by programově doplňoval aktivity v Kongresovém centru nebo výstavy 
v Krajské galerii výtvarného umění. Myslím si, že zlínský zámek má 
mnohem lepší startovní podmínky než ten holešovský. Není ani potře-
ba vyvíjet tak velké úsilí, aby lidé přišli. Je to hlavně o kvalitě a pest-
rosti programu. Pavel Chmelík mezi obrazy českých ilustrátorů ve výstavním sále holešovského zámku Foto | Pavel Stojar



SPORT 13|MAGAZÍN VÁŠ ZLÍN

Příkrá 441, 76001 Zlín 
Telefon 737 20 44 20
Facebook Cafe la Fe

kavárna s duší

NOVĚ OTEVŘENO
◾ nabídneme vám netradičně tradiční dezerty

◾ exkluzivní kávu Julius Meinl
◾ snídaně po celý den

 vše v pohodovém a příjemném prostředí! 
Najdete nás na Lesní čtvrti,  

50 m od točny trolejbusů č. 3 a č. 13

INZERCE RV1600800/01 INZERCE RV1600715/01

Zlínský inline hokej je fenomén
Zlínský inline hokej je v Česku 

fenoménem. Vždyť naší reprezen-
taci  dodal  zdejší  tým  IHC Devils 
Zlín  skoro  padesát  mistrů  svě-
ta. Letos v  juniorské kategorii na 
mistrovství světa zastupovali Zlín 
hned tři hráči a získali opět zlato, 
když porazili domácí Italy.

„To jsou skoro neskutečná čís-
la.  Proto  jsme  chtěli  na  úspěchy 
zlínského  inline  hokeje  upozor-
nit  veřejnost  výstavou  v  obchod-
ním centru na Čepkově, kam jsme 
umístili velkoformátové fotografie 
všech mistrů světa, kteří ve Zlíně 
hrají či hráli,“ říká generální ma-
nažer klubu Ivan Tomaštík.

Sezona  inline  hokeje  startuje 
v dubnu po skončení hokejové ex-
traligy  a  vrcholí  před  prázdnina-
mi.  I  letos  se mohou  zdejší hráči 
pochlubit  slušnými  úspěchy.  Pří-
pravka byla zlatá, mladší žáci zís-
kali bronz, áčko starších žáků stří-
bro a béčko starších žáků skončilo 
na čtvrtém místě. Zlato vybojovali 
i junioři. Muži se tentokrát nepro-
bojovali ze čtvrtfinále.

„Mládežnické  týmy  nám  opět 
udělaly  velkou  radost.  Výsledek 
v mužské kategorii jsme oče-
kávali.  Po  odchodu  hráčů, 
jako  byli  Martin  Vozdec-
ký nebo Ondra Veselý, bu-
dujeme  nový  mužský  tým 
složený z mladých talentů, 
kteří úspěšně prošli junior-
skou  reprezentací. Věří-
me, že za dva tři 
roky  bude 

mužský inline hokej v našem měs-
tě tam, kde patří. Tedy na medai-

lových příčkách,“ vysvětlu-
je Ivan Tomaštík.

IHC  Devils  Zlín  po-
chopitelně  těží  z  úzké 
spolupráce  s  profesio- 
nálním  klubem  HC 
PSG Zlín.  „Navzájem si 

pomáháme.  Vel-
ká  část 

našich 

hráčů působí v extraligovém týmu 
HC  PSG  Zlín.  Vytváříme  pro  ně 
v letním období, kdy je na zimním 
stadionu rozpuštěný led, možnost 
si zahrát,“ podotýká manažer zlín-
ského inline hokeje.

Díky slavným jménům se navíc 
daří přilákat diváky. Když nastou-
pí Petr Holík, Libor Kašík a Pat-
rik Urbanec z extraligy, nebo Petr 
Zámorský  a  Petr  Šenkeřík  hrají-
cí  za zahraniční kluby,  samozřej-
mě přitáhnou  i  své  obdivovatele. 
„Hráči jsou tady uvolněnější, ote-
vřenější, bez stresu a mají víc času 
se s fanoušky setkat a povykládat 
si,“ dodává Ivan Tomaštík.

Chválí  také  přístup  zlínské 
radnice,  které  patří  PSG  aréna, 
kde  se  inlinová  utkání  konají. 
Zdaleka  ne  každé  město  si  totiž 
může  dovolit  poskytnout  plochu 
pro  inline hokej. V  tom se Česko 
liší od zemí, jako je Francie, Špa-
nělsko, Itálie nebo třeba jihoame-
rická Kolumbie. Tam se hrají ce-
loročně  profesionální  soutěže  na 
speciálních stadionech.  (ma) 

Juniorský mistr světa v inline hokeji, gólman Lukáš Stojar. V roce 2014 se stal 
držitelem jedné z cen pro nejlepší sportovce města.  Foto | IHC Devils Zlín
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OD 4. SRPNA
SEBEVRAŽEDNÝ ODDÍL, 3D
USA, 2016, režie: David Ayer
Dejte dohromady tým těch nejnebez-
pečnějších superzločinců na celém světě, 
kteří si právě kroutí své tresty, vyzbrojte 
je tím nejefektivnějším arzenálem, který 
má vláda k dispozici, a pošlete je porazit 
záhadnou nepřemožitelnou entitu. 

MATKY NA TAHU
USA, 2016, režie: Jon Lucas, Scott Moore
Příběh úspěšné matky prožívající zdán-
livě dokonalý život, ale ve skutečnosti je 
díky stresu na pokraji zhroucení. Když už 
má všeho až nad hlavu, spojí se s dalšími 
dvěma nadmíru přetíženými matkami 
a oddávají se nespoutané svobodě. 

ZA LÁSKOU VZHŮRU
Francie, 2016, režie: Laurent Tirard
Čerstvý závan v  současné francouzské 
komedii o hledání pravé lásky. Oscarový 
herec Jean Dujardin je v  roli vtipného 
a  neuvěřitelně okouzlujícího architekta 
neodolatelný. Co na tom, že ve filmu 
měří jenom metr a půl!

NEJKRÁSNĚJŠÍ DEN
Německo, 2016, režie: Florian David Fitz
Svérázný, upjatý a  ambiciózní pianista 
Andi se potkává s floutkem a pohodářem 
Bennem. Oba třicátníci mají na krku dia-
gnózu smrtelné nemoci a  na dveře jim 
už klepe zubatá s kosou. Jeden přesvědčí 
druhého, že mají ideální příležitost se vy-
kašlat na jakoukoliv zodpovědnost. 

OD 11. SRPNA
TAJNÝ ŽIVOT MAZLÍČKŮ, 3D
USA, 2016, režie: Chris Renaud, Yarrow 
Cheney
Co dělají vaši čtyřnozí miláčci, když ne-
jste doma? Odpověď na otázku, kterou 
se trápí každý kočičkář a pejskař, najdete 
v animované komedii.

MĚLČINY
USA, 2016, režie: Jaume Collet-Serra
V napínavém thrilleru Mělčiny se Nancy 
(Blake Lively) vydává osamoceně surfo-
vat na odlehlé pláži. V průběhu surfování 
je napadena velkým bílým žralokem 
a  zůstane uvězněna na moři jen neda-
leko od břehu. Ačkoliv ji od přežití dělí 
pouhých 200 metrů, jejich překonání se 

ukáže být otázkou souboje dvou vůlí – 
člověka a žraloka.

OD 18. SRPNA
STAR TREK: DO NEZNÁMA, 3D
USA, 2016, režie: Justin Lin
Pokračování slavné sci-fi série. Posádka 
hvězdné lodi U.S.S. Enterprise zkoumá 
nejvzdálenější kouty a  nezmapovaná 
místa vesmíru. A  zde se setkávají s  no-
vým, záhadným nepřítelem, který je 
i celou Federaci vystaví těžké zkoušce.

TÝPCI A ZBRANĚ
USA, 2016, režie: Todd Phillips
Film byl natočen podle skutečného pří-
běhu dvou přátel (Hilla a Tellera), čers-
tvých dvacátníků žijících během války 

v Iráku v Miami Beach, kteří se rozhodli 
plně využít málo známou vládní iniciati-
vu umožňující malým firmám ucházet se 
o zakázky americké armády. 

STRAŠIDLA
ČR, 2016, režie: Zdeněk Troška
Rodina hejkala Huga obývá poklidně 
starou vilu na pokraji města. Sladký stra-
šidelný život, v němž si Hugo hejkal, jeho 
paní Patricie a její matinka Žofie čarova-
ly, vodník Bubla se staral o dušičky a víla 
Jitřenka si tančila lehkonohé tanečky, 
změní vpád úředníka Patočky, který má 
na obecním úřadě ve správě evidenci 
budov. Verdikt je nemilosrdný: zaplatit 
za nájem nebo se vystěhovat! 
 www.gacinema.cz

Výstava ukazuje, jak se  
za starých časů mlsalo

Celé  prázdniny  budou  v  14|15 
Baťově  institutu  vonět  dobroty. 
Výstava  o  vývoji  cukrářského  ře-
mesla,  sladkostí  a  historii  cuk-
ráren  v  českých  zemích  se  koná 
v 15. budově do 31. srpna.

Dospělí  se  seznámí  s  nejob-
líbenějšími  a  nejvyhledávaněj-
šími  cukrárnami  a  výrobnami 
cukrovinek  v  prvorepublikovém 
Československu,  děti  mohou  ob-
divovat  nápaditost  a  rozdíly  dří-
vějších a dnešních sladkostí nebo 
se  pousmát  nad  ručním  strojem 
na zmrzlinu. 

„Dobu  zašlých  časů  připomí-
ná  stylizovaný  interiér  historické 
cukrárny,  obchodu  i  výrobny,  se 
zásobníky na  kávu,  dózami plný-
mi  bonbonů  a  zákusky  vytvoře-
nými  podle  časopisů  z  třicátých 
let  20.  století,“  přiblížila  výstavu 
Milena Gregůrková, která stojí za 
výtvarným pojetím výstavy a také 
přišla s myšlenkou výstavu oboha-
tit o pohled do regionální historie 
cukráren. 

V  jedné  části  expozice  tak ná-
vštěvníci  nahlédnou  do  historie 
cukrárny  a  kavárny  U  Malotů, 
která  bývala  vyhlášeným místem 

v centru Zlína. U Malotů bylo vše 
dotažené  do  posledního  detailu. 
Nechyběly  ani  talíře  a  sklenice 
s vlastním monogramem, stříbrné 
příbory s rytinami, originální do-
pisní papír nebo etikety a reklam-
ní slogany.

Lidé na výstavě mohou obdivo-
vat i mnohdy již zapomenuté cuk-
rářské nástroje,  jako  jsou raznice 
a formy na bonbony nebo tvořítka 
dříve oblíbených sněhových koulí. 
A  zároveň  je  konfrontovat  s mo-
derními pomůckami, které na vý-
stavě  představují  firmy  Tescoma 
a  ETA.  Návštěvníci  získají  také 
přehled o historii  čokolády, mar-

cipánu,  perníku,  zmrzliny  nebo 
dortů,  stejně  jako  o  vývoji  cuk-
rářského řemesla v Čechách a na 
Moravě. 

Děti  se  ve  výstavě  zabaví 
v malé dílničce, kde si  zahrají na 
cukráře a vyrobí své dobroty. Zá-
roveň  mohou  poznávat  nejrůz-
nější vůně nebo se seznámí s pří-
během medu,  čokolády  a  dalších 
oblíbených pochutin.

Po  celou  dobu  výstavy  jsou 
připraveny  i  doprovodné  akce  – 
kurzy pečení, zdobení dortů nebo 
perníků  a  také  tematické  ochut-
návky. Výstava je otevřena denně 
od 10 do 18 hodin.  (pst)

Lužkovické pivní 
slavnosti

Rocková noc 
pod hvězdami

Devátý  ročník  Lužkovických 
pivních slavností se uskuteční v so-
botu  30.  července  od  14  hodin. 
Návštěvníci se mohou těšit na vy-
stoupení  pěti  hudebních  skupin, 
zahraje  Martin  Motýl  s  kapelou, 
Overband,  Iron  Maiden  revival, 
Tabák - Kabát revival a ZZ Bar. Pro 
děti  bude  připraven  dětský  kou-
tek se skákacím hradem a různými 
soutěžemi. „Na ochutnání bude še-
desát druhů piva. Pro dospělé jsou 
taktéž připraveny různé recesistic-
ké  soutěže,  například hod pivním 
sudem,  pití  piva  na  čas  a  podob-
ně,“ vzkazují milovníkům piva or-
ganizátoři z Lužkovic.  (red)

Jubilejní  desátý  ročník  oblí-
beného hudebního  festivalu Roc-
ková  noc  pod  hvězdami  se  koná 
v sobotu 23. července od 17 hodin 
v  areálu  fotbalového  hřiště  v  Zá-
dveřicích.  Vystoupí  legendární 
kapely  Turbo,  Laura  a  její  tygři, 
Fleret, Folk Team a Jiří Schellin-
ger revival. Hlavním pořadatelem 
akce  je  kapelník  skupiny  Fleret 
Zdeněk Hrachový. Pro návštěvní-
ky  je k dispozici parkování a sta-
nové městečko zdarma.  (pst)
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OD13 vám představuje: 
PILSNER URQUELL ORIGINAL RESTAURANT ZLÍN
Ochutnej tu pravou tankovou nepasterizovanou Plzeň!
Na pomyslné gastronomické mapě Zlína přibyla zcela nová restaurace. Pilsner Urquell 
Original Restaurant Zlín má oprávněné ambice patřit mezi nejlepší gastronomické podniky 
v tomto městě. 
Pilsner Urquell Original Restaurant je koncept Plzeňského Prazdroje a představuje plzeňský ležák 
v prostředí, které odpovídá české pivní kultuře. Dominantním prvkem je typický výčep s měděným 
krytem přímo naproti vchodu. Dřevěný stylový nábytek, kazetové obložení stěn, interiérové doplňky 
a originální výčepní stojany vytvářejí pro hosty příjemné prostředí. Výzdoba interiéru je tvořena 
dobovými artefakty a kopiemi historických originálů. Nechybí obrazy, dobové fotografie, certifikáty, 
reklamní cedule, dobové reálie a artefakty, které podtrhují bohatou tradici vaření piva v Čechách 
a proslulost značky Pilsner Urquell.
Restaurace nabízí vedle jídel z jídelního lístku i polední menu. Tradiční českou kuchyni doplňují 
speciality k pivu a speciality na grilu. Otevřeno je denně, kapacita restaurace je 112 míst a dalších 
48 míst je k dispozici na letní zahrádce. V horkých letních dnech vás příjemně osvěží čepovaný 
Kingswood originál a další cidery, osvěžující Aperol Spritz, letní nealkoholický Sprizz. 
Z gastronomie vám nabízíme pravý tatarák, pikantní vepřové žebra, různé druhy steaků 
a zeleninové saláty.  
Přijďte ochutnat. Těší se na vás celý kolektiv restaurace PUOR Zlín 
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